

SPOT svetovanje Savinjska, Šolski center Slovenske Konjice-Zreče obvešča vse

NORMIRANCE O SPREMEMBAH ZAKONA O DOHODNINI – NOVELA ZDoh-2AA

Spremembe Zakona o dohodnini vplivajo na priglasitev ugotavljanja davčne osnove z normiranimi odhodki ter prinašajo tudi višje davčno breme, vendar ne za vse zavezance, saj je to odvisno od višine prihodkov.

V Ur. l. RS, št. 158/22 je bil objavljen Zakon o spremembah in dopolnitvah Zakona o dohodnini (ZDoh-2AA), ki prinaša spremembe ugotavljanja davčne osnove za normirance. S spremembo Zakona o dohodnini se spremeni **odstotek normiranih odhodkov**, in sicer glede na višino doseženih prihodkov in glede na vključenost v obvezno zavarovanje po zakonu, ki ureja pokojninsko in invalidsko zavarovanje.

To pomeni, da se spremeni odstotek normiranih odhodkov tako za tiste, ki so samozaposleni ali imajo zaposlene, kot tudi za, ki niso samozaposleni in nimajo zaposlenih (t.i. "popoldanski s.p.", v to kategorijo spadajo tudi SOBODAJALCI – fizične osebe z dejavnostjo (150 dni ali 5 mesecev)).

»Normiranci«, ki bodo imeli v davčnem letu obvezno zavarovano za polni delovni čas na **podlagi delovnega razmerja ali samozaposlitve vsaj 1 osebo neprekinjeno najmanj 9 mesecev**, se bo pri določanju normiranih odhodkov upoštevala naslednja lestvica:

Če znašajo prihodki iz dejavnosti, za leto, za katero se ugotavlja davčna osnova, v eurih		% prihodkov		
nad	do			
	50.000	80%		
50.000	100.000	40%	nad	50.000
100.000		0%	nad	100.000

Najvišja dopustna priznana višina normiranih odhodkov tako znaša 60.000,00 EUR.

»Normiranci«, ki **NE** bodo imeli v davčnem letu obvezno zavarovane za polni delovni čas na **podlagi delovnega razmerja ali samozaposlitve vsaj 1 osebe neprekinjeno najmanj 9 mesecev**, se bo pri določanju normiranih odhodkov upoštevala naslednja lestvica (sem spadajo tudi **SOBODAJALCI** – fizične osebe z dejavnostjo 5 mesecev ali 150 dni na leto):

Če znašajo prihodki iz dejavnosti, za leto, za katero se ugotavlja davčna osnova, v eurih		% prihodkov		
nad	do			
	12.500	80%		
12.500	50.000	40%	nad	12.500
50.000		0%	nad	50.000

Najvišja dopustna priznana višina normiranih odhodkov tako znaša 25.000,00 EUR.

Primer za normirane sobodajalce:

Prihodek		Normirani prihodki	Davčna osnova	Dohodnina
12.500,00	80%	10.000,00	2.500,00	500,00
22.500,00	40%	4.000,00	6.000,00	1.200,00
				1.700,00

Če boste v letu 2023 zaslužili 12.500 EUR, se vam bo priznalo 80 % prihodkov (10.000 EUR), od 2.500 EUR boste plačali 20 %, to znes 500 EUR.

V primeru, da boste zaslužili 22.500 EUR, boste od razlike nad 12.500 EUR to je 10.000 EUR imeli priznanih samo 40 % prihodkov (4.000 EUR) od preostalih 6.000 EUR boste plačali 20 %, kar znes 1.200 EUR.

Če ste za prihodek 22.500 EUR v letu 2022 plačali 900 EUR dohodnine, bo ta strošek v letu 2023 1.700 EUR.

V primeru, da ste že oddali zaključni račun za leto 2022, lahko še vedno na e-davkih izpolnite obrazec za zvišanje akontacije dohodnine.

Za dodatna vprašanja smo vam na voljo!

Šolski center Slovenske Konjice-Zreče, SPOT Svetovanje Savinjska, Polona Klokočevnik, 031 314 809, info-scsk@guest.arnes.si